
Zápis 

ze schůze členů oblasti č.4 ČMKCHB konané na zámečku Pádolí, 14.6.2024 

účastníci – viz. přiložená prezenční listina 

V úvodu přivítal přítomné členy a zahájil schůzi (v 18.00 hodin) aktivista oblasti Josef Carda. Přivítal 

hosty z Krkonoš, jmenovitě Milana Pavlíka a Jindru Stýbla. 

1, schválení programu 

2, informace o úrazu našeho kamaráda a trubače Filipa Trejtnara, kasička pro příspěvek od klubu na 

jeho rehabilitaci – bude mu předáno osobně, zajistí J. Carda 

3, oslavenci – poděkování za práci pro klub a předání darů u příležitosti významných jubileí, kterých se 

dožívají v letošním roce naši členové Josef Líbal, Pavel Švanda a Josef Carda 

4, krytí v letošním roce – informace o nabídce psů ke krytí, bohužel díky chybě klubu nabídka je, ale 

psi jsou pro krytí nepoužitelní.Pes již několikrát kryl a nikdy fena nezabřezla. 

5, výcvik nových pejsků – Pavel Bareš podal informace k výcviku 6-7 pejsků, chodí dobře, na zkoušky 

budou připraveni ve 2 letech. Výcvik probíhá na Slavném v honitbě BHS, s.r.o. 

6, celostátní konference ČMKCHB – Josef Carda, který byl zvoleným zástupcem oblasti, informoval o 

průběhu konference. Nevládlo zrovna velké nadšení, drobné problémy např. s volbami do výboru. 

Podal informace o nově zvoleném výboru, nových stanovách v lehce upravené podobě a nově 

schválených podmínkách chovnosti. Nově máme chov výběrový – to je původní standart a chov 

evidovaný, kde psi nemusí pro uchovnění mít zkoušky. To je velmi velké riziko a pro lovecké psy 

naprosto k ničemu. Nicméně klub k tomu rozdělení přistoupil z důvodu stížností na možnou 

diskriminaci některých chovatelů… 

Chovnost – nové informace, nové zkouška – výkonnostní klubová (vodění, odložení, vyhledání 

nástřelu, práce na umělé stopě – min. 1 km, dva lomy a na konci kus) nadále platí posouzení displazie, 

plnochrupost, prokázání štvaní a stavění. 

Pavel Bareš doplnil informace k vyhledání nástřelu – ve čtverci 30x30m, počítá se čas vstoupením do 

čtverce, jedno, z které strany, pes má na vyhledání 7 minut. U znaku musí zalehnout nebo zmrznout. 

Jako problém se jeví udržení znaku ve čtverci 20 hodin (liška) 

Bonitace – v úvodu Milan Pavlík zavzpomínal a poděkoval za výbornou spolupráci barvářníků 

z Krkonoš a Orlických hor. Pak již se věnoval bonitaci, která proběhla na Libavé, za účasti velkého 

počtu psů BB i HB. Bohužel se objevila řada problémů, hlavně s novým bonitačním řádem (problém 

s věkem posuzovaných pejsků, standardem). Dalším problémem byla velká nepřipravenost psů, až 1/3 

měla problém se základním výcvikem nebo prohlídkou chrupu. 

Milan Pavlík se též zmínil o důležitosti výcviku psů na stopě a krátce zmínil novou podmínku štvaní a 

stavění u hlavních zkoušek, která podle něho není nutná – pes toto zvládá automaticky, ale současný 

výbor to vidí jinak. 

7, Výcvikové dny – 31.8. a 21.9. oba proběhnou na Kačerově, rozhodčí Zdeněk Rozinek a Pavel Bareš, 

se šlapáním stop pomůžou Mirek Biško a Petr Kopiště, Josef Carda zajistí kus 



8, PzB OMS Rychnov nad Kněžnou – 12.10. na zámečku Pádolí, hl. rozhodčí Milan Pavlík, rozhodčí 

Pavel Bareš + zajistí druhého, Josef Carda zajistí kus. Úkol: projednat s Tondou Zeleným jeho aktivitu 

v posunu na rozhodčího z výkonu (Carda, Beran)!!! 

9, schůze oblasti – 21.9. na Hotelu Zdobnice ve 13.00 hodin, po výcvikovém dnu 

10, diskuze 

Termíny akcí: 1.-4.8. – kurz Jelenář, vůdce barváře, Bělá pod Pradědem 

25.8. – klubová výstava, Choteč – klášter 

  11.-12.10. – Moravský pohár 

 26.10. – Vágnerův pohár v Krkonoších (PzB), pořádá ČLA Trutnov ve spolupráci se ZOO 

Dvůr Králové nad Labem 

Informace k nové viróze přenášené klíšťaty, přichází z Balkánu, velmi problematická, zatím není 

vakcína. 

K nové výkonnostní klubové zkoušce diskutovali Tomáš Máder a Pavel Bareš. 

Josef Carda požádal o barvářnické artefakty do sbírky, kterou postupně rozšiřuje. 

Vánoční besídka – po loňském dobrém ohlasu opět uspořádáme, termín bude domluven na příští 

schůzi. 

 

Schůze byla ukončena ve 20 hodin. 

Zapsal: Jiří Beran 

Schválil: Josef Carda  

 

 


